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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa 

Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 13 grudnia 2016r. o godz. 13.30 

w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

 

  Posiedzenie komisji poprowadził pan Maciej Makowski – Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa Rady Powiatu Bydgoskiego, który po otwarciu obrad 

stwierdził quorum. W posiedzeniu uczestniczyło ośmiu członków Komisji zgodnie  

z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu (w pkt. 4 na posiedzenie Komisji 

dotarł Radny P. Chudzyński) oraz pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu, pan Zbigniew 

Łuczak – Wicestarosta Bydgoski, pan Mariusz Stężewski  – p.o. Dyrektora Wydziału  

Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy oraz pan 

Zygmunt Gadomski Powiatowy Lekarz Weterynarii w Bydgoszczy. 

 

  Następnie Przewodniczący przedstawił Radnym planowany porządek posiedzenia 

Komisji (załącznik nr 2 do protokołu), który przyjęty został w głosowaniu jednomyślnie.  

   

  W punkcie 3 porządku obrad Radni jednomyślnie przyjęli protokoły z poprzednich 

posiedzeń Komisji, które odbyły się w dniach 18 października i 15 listopada 2016r.  

 

  Przechodząc do realizacji punktu „Sprawy bieżące Komisji”, Przewodniczący oddał 

głos Radnej Elżbiecie Mojzesowicz na której prośbę zaproszono na posiedzenie Komisji pana 

Zygmunta Gadomskiego – Powiatowego Lekarza Weterynarii w Bydgoszczy. Radna przed-

stawiając problem importu z zagranicy zwierząt zarażonych gronkowcem złocistym poprosiła  

o przedstawienie informacji na powyższy temat, w tym ewentualnych procedur postepowa-

nia? Pan Gadomski wyjaśnił, że gronkowiec złocisty jest bakterią powszechnie występującą 

np. w przegrodzie nosowo – gardłowej. W połowie populacji stwierdza się bowiem nosiciel-

stwo tejże bakterii. Problem występuje jedynie w sytuacji przełamania bariery odpornościo-

wej lub stosowania niewłaściwej techniki ubojowej i niezachowania wymagań sanitarnych. 

Podstawowymi źródłami zakażenia są ropnie oraz pracownicy będący nosicielami gronkow-

ca. Choroba ta nie jest zwalczana i monitorowana przez Inspekcję Weterynaryjną z urzędu. 

Traktowana jest jak każda choroba lecznicza. Jednak w następstwie ustaleń z zeszłorocznego 

spotkania rolników z Ministrem Rolnictwa, każdy transport zwierząt jest Inspekcji zgłaszany  

i w sytuacji gdy istnieje potencjalne zagrożenie, badania są wykonywane. Na teren powiatu 

bydgoskiego import zwierząt jest bardzo mały i dotyczy tylko jednego zakładu. W przetwór-

stwie problem praktycznie nie istnieje. System produkcji mięsa i system chłodniczy jest  

bowiem tak skonstruowany, że nie  ma zagrożenia dla zdrowia konsumentów. Dalej pan  

Gadomski przedstawił również zasady dokonywanego przez Inspekcję nadzoru produktów  

i funkcjonowania krajowego programu monitorowania. Zwrócił również uwagę na powszech-

ność stosowania w Polsce antybiotyków, co wpływa na zwiększenie lekooporności bakterii  

między innymi takich jak gronkowiec. Następnie Radna zapytała się o przyczyny zwiększenia 

opłat za świadectwa weterynaryjne i o przepisy dotyczące tatuowania zwierząt. Pan Gadom-

ski wyjaśnił, że trwają jeszcze prace nad rozporządzeniem dotyczącym opłat za świadectwa 

weterynaryjne. Lekarze z prywatnych praktyk weterynaryjnych wnosili, że przy obecnych 

stawkach działalność ta jest praktycznie nieopłacalna tym bardziej, że w ostatnich latach 

stawki te nie były waloryzowane. Prawdopodobnie stawki te będą zróżnicowane i wyższe  

w dni wolne od pracy. Od 18 października br. zmieniły się przepisy dotyczące identyfikacji  

i rejestracji zwierząt. Aktualnie posiadacz trzody chlewnej zobowiązany jest oznakować nale-
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żące do niego zwierzęta w terminie 30 dni od dnia urodzenia. Oznakowania tego dokonuje się 

poprzez założenie na lewą małżowinę uszną kolczyka z numerem identyfikacyjnym. Jednak  

w przypadku zmiany właściciela, zwierzę musi być dodatkowo zatatuowane.  Jednocześnie  

w terminie 7 dni należy zgłosić fakt zatatuowania zwierzęcia do ARiMR. Pan Gadomski  

zgodził się, że nowe przepisy nie są łatwe ani do stosowania ani do ich egzekwowania.  

Zaznaczył jednocześnie, że nie ma jeszcze przepisów wykonawczych.   

Radny Maciej Makowski odnosząc się do artykułu w Gazecie Pomorskiej z 12.12.2016r.  

na temat nielegalnej ubojni w Koronowie poprosił o informację w tej sprawie. Pan Gadomski 

wyjaśnił, że w następstwie działań policji i przeprowadzonej w 2013r. kontroli stwierdzona 

została działalność nielegalna ubojni na szeroką skalę. Wówczas właściciele otrzymali sądo-

wy zakaz prowadzenia działalności, który kończył się grudniu br. Prawdopodobnie upływem 

tego terminu motywowane były ostatnie działania policji. Inspekcja nie posiadała wcześniej 

informacji o nielegalnej działalności ubojni.  

 

 W punkcie 5 porządku obrad, Radni zapoznali się z pisemną informacją o pracy  

Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa w roku 2016, opracowaną przez Przewodniczą-

cego Komisji (załącznik nr 3 do protokołu), nie wnosząc uwag.  

 

  W punkcie 6 porządku obrad, Radni zapoznali się z przygotowanym przez Przewodni-

czącego Komisji projektem planu pracy Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa  

na 2017r. W następstwie dyskusji dokonano zmiany tematu zaplanowane na styczeń 2017 

„Projekty realizowane z wykorzystaniem środków Unii Europejskiej w 2017r.” na  „Projekty 

realizowane z wykorzystaniem środków Unii Europejskiej w 2016r.”. Uzgodniono również, 

że Przewodniczący Zarządu Okręgowego Polskiego Związku Łowieckiego w Bydgoszczy 

zostanie zaproszony na posiedzenie Komisji  dodatkowo w miesiącu lutym, w ramach punktu 

„Sprawy bieżące Komisji”. Natomiast w miesiącach czerwiec i wrzesień zorganizowane  

zostaną otwarte posiedzenia Komisji dla przedsiębiorców (w ramach tematu „Informacja  

na temat podejmowanych działań w zakresie wspierania rozwoju sektora MŚP”) oraz rolni-

ków (w ramach tematu „Informacja ARR o sytuacji na rynku żywca, mleka oraz zbóż w roku 

2016 i prognoza na rok 2017”). Zamieszczone zostaną ogólne zaproszenia do przedsiębior-

ców i rolników z terenu powiatu bydgoskiego za pośrednictwem  Biuletynu Informacji  

Publicznej. Następnie plan pracy Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa na 2017r., 

uwzględniający ww. poprawkę, został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie i stanowi załącz-

nik nr 4 do protokołu. 

 

  W punkcie 7 porządku obrad, Radni przystąpili do opiniowania materiałów  

na XXIII Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 21 grudnia 2016r.:  

1) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych wydatków, które nie wy-

gasają z upływem roku budżetowego 2016, został przez Komisję jednogłośnie zaopinio-

wany pozytywnie; 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Bydgo-

skiego na lata 2016 – 2026., został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytyw-

nie; 

3) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2016, został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

4) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Bydgoskiego na lata 2017 – 2027, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozy-

tywnie; 

5) Projekt uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2017, został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 
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6) Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Bydgoskiego na rok 

2017, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

 

  W kolejnym punkcie obrad „wolne wnioski i zapytania” został zgłoszony jeden wnio-

sek przez Radną Elżbietę Mojzesowicz w sprawie przedstawienia na następnym posiedzeniu 

Komisji w styczniu 2017r. w ramach spraw bieżących  informacji nt. wydanych zezwoleń 

budowlanych na inwestycje rolnicze w powiecie bydgoskim. Wniosek został jednogłośnie 

przyjęty przez Komisję i odnotowany w wykazie wniosków stanowiącym załącznik nr 5 do 

protokołu.  

  

  Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa  

o godz. 15.10.  
 

Protokołowała: Paulina Wengler 

 

 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maciej Makowski 

- przewodniczący komisji   ……………………………………….. 

2. Elżbieta Wysocka 

- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Piotr Chudzyński    ……………………………………….. 

4. Joanna Kin    ……………………………………….. 

5. Piotr Kozłowski    ……………………………………….. 

6. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

7. Elżbieta Mojzesowicz   ……………………………………….. 

8. Wojciech Porzych   ……………………………………….. 

9. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

10. Andrzej Szmytka    ……………………………………….. 

11. Tadeusz Zamłyński   ……………………………………….. 

 


